
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  extraordinari  
Data:   9 de juny de 2006 
Horari:  de les 18 hores a les 20.20 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament 
 
Hi assisteixen: 
Maria Francesca Servera Pascual,  batlessa 
Maria Paula Ginard Vílchez, regidora     
Manuel Galán Massanet, regidor 
Rafel Gili Sastre,  regidor 
Miquel Sebastià Moll Ferragut, regidor 
Maria Antònia Sureda Martí, regidora 
Julen Adrián Gorostiza, regidor 
Margalida Tous Ferrer, regidora 
Elvira Piris Quetglas, regidora 
Josep Danús Rosselló, regidor 
Concepció Morell Moragues, regidora 
Bartolomé Palmer Sabater, regidor 
José Navarro Fuster, regidor 
 
Mateu Llodrà Sansaloni,  secretari accidental 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’esmena de deficiències del Pla parcial de Sos Monjos.  
2. Aprovació, si s’escau, del pressupost de 2006. 
3. Aprovació, si s’escau, de la renovació del compte corrent de crèdit 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’esmena de deficiències del Pla parcial de Sos Monjos  
 
El regidor d’Urbanisme, senyor Gili, exposa que el que es du a aprovació són les 
modificacions realitzades pels redactors del Pla parcial del sector 1 (Sos Monjos) per tal 
de resoldre les deficiències tècniques assenyalades en l’informe emès pels serveis 
tècnics de la CIU. 
 
Explica que les dues principals modificacions són: per una banda, que s’ha integrat, dins 
un espai públic, el jaciment arqueològic que s’ha trobat, per tal de garantir la seva 
conservació i el seu gaudiment públic, i, d’una altra banda, que s’ha canviat la ubicació 
de la zona d’equipament públic per facilitar-ne l’accés i se li ha donat una tipologia 
edificatòria aïllada, més adient per als futurs equipaments. 
 
En relació a les gestions que li va encomanar la Comissió Informativa d’Urbanisme, en 
el sentit de poder traslladar la zona d’equipament a la illeta número 6, el regidor 
d’Urbanisme, senyor Gili, explica que ha fet les gestions oportunes amb el promotors i 



que no ha estat possible fer aquest canvi, perquè el termini que tenen per presentar la 
documentació a la CIU no ho permet. No obstant això, diu que els promotors s’han 
compromès a realitzar els canvis que el consistori consideri oportuns, una vegada 
aprovat el pla parcial i abans d’executar-lo. 
 
Tot seguit intervé la senyora Tous, UIA, i diu el següent: 
 
“El nostre vot, en aquest punt, serà positiu. En primer lloc, hem de dir que, estant UIA 
en el Govern municipal, va impulsar aquesta urbanització per moltes de raons. Creim 
que aquests terrenys urbans contribuiran, d’alguna manera, a fer més assequible l’accés 
a l’habitatge de molts d’artanencs, perquè s’anivellarà la llei de l’oferta i de la demanda, 
que ara està sobrevalorada. 
 
Vàrem suggerir a l’Equip de Govern la possibilitat de fer un canvi en els equipaments 
socials i educatius. Ens estimàvem més els terrenys de la illeta 6 que no els de la illeta 
5. El regidor d’Urbanisme ens ha dit que, ara per ara, no pot ser, però els promotors es 
comprometen a modificar el projecte per a l’aprovació definitiva. El que sí recriminam 
al primer tinent de batle i regidor d’Urbanisme és la pressa amb què ha volgut tramitar 
aquest pla parcial, un pla parcial informat per la Comissió Insular d’Urbanisme dia 20 
de febrer de 2003. Ha tengut dos anys per portar aquest punt al Ple i ens ho volia 
encolomar per via d’urgència i sense comissions informatives ni juntes de portaveus. La 
seva situació, ara, a l’Equip de Govern ha fet que hagi rectificat. 
  
Quant a la tramitació d’aquest pla parcial, hem de dir que nosaltres vàrem arribar a 
pensar que érem els propis Independents, que aturàvem aquest pla parcial! Hem vist i 
revist que no érem tant nosaltres, com algú va voler suposar i que, maliciosament, va fer 
circular. Nosaltres vàrem seguir tots els tràmits així com ens venien establerts sense 
pausa. Ara, el pla ha estat tres anys aturat. No ens diguin que nosaltres érem al Govern. 
En aquella minoria de Govern no haguéssim pogut aprovar això mai, tot i que record 
reunions amb els portaveus i els responsables de la urbanització. Reunions que, fins fa 
una setmana, no han fet falta per a l’Equip de Govern.  
 
Quant a la urbanització, pensam, des del nostre partit, que el nucli de població ha de ser 
el cohesionador i vertebrador de la societat artanenca. Veim amb preocupació que molta 
de gent, sobretot del segment més jove en edat, elegeix fora vila com a opció per 
construir-hi la seva llar. Això, sens dubte, crea molts de problemes a la corporació 
municipal que, en un moment donat, hi ha d’establir serveis, serveis que sempre, 
sempre, s’han donat a dins el nucli urbà. I també crea problemes a la societat com a tal, 
ja que hi ha infants que no juguen al carrer i als quals els és més difícil accedir a algunes 
activitats extraescolars que el mateix Ajuntament patrocina, i hi ha molts de ciutadans 
que no es relacionen amb la resta com ha de ser natural.” 
 
El senyor Palmer, PP, anuncia que el vot del seu grup serà favorable i que, si no varen 
votar favorablement en la sessió del Ple anterior, va ser perquè les formes de 
presentació no varen ser les adequades. El PP té clar que a Artà falta sol urbà i amb 
aquesta urbanització s’incrementarà l’oferta de sòl i, també, els ingressos municipals. 
 
El senyor Adrián, EU-EV, anuncia que el vot del seu grup serà negatiu pels motius 
següents: 
 



Perquè no es resolen els problemes d’habitatge que pateix el municipi. El pla preveu 
habitatges aïllats i això comporta sacrificar molt de sòl per obtenir pocs habitatges.  
 
En el seu moment el EU-EV ja va votar en contra, perquè detectaren uns problemes que 
ara es repeteixen: tudadissa de sòl en dedicar tant d’espai per a tants pocs habitatges. 
Diu que amb això no s’aconseguirà que la gent deixi de triar fora vila per viure 
habitualment i que, si es vol aconseguir aquest objectiu. s’ha d’incrementar la superfície 
de la parcel·la mínima en rústic. 
 
Perquè amb l’augment de sòl urbà no abaixaran els preus del sòl, ja que això no ha 
passat mai, i, més que augmentar els ingressos municipals, beneficiarà els promotors i 
perjudicarà el conjunt de la ciutadania, que està fora de l’abast del tipus d’habitatges 
projectats. 
 
Perquè els vials projectats no tenen accés directe des de la rotonda i donaran problemes 
a l’entrada al carrer de Santa Margalida; i, d’una altra banda, és l’ocasió de projectar 
una via perimetral que disminueixi el trànsit urbà. 
 
Perquè no queda clar com es resoldrà la illeta d’habitatges plurifamiliars. 
 
Perquè el seu grup no considera oportú que es vulgui traslladar el Centre de Salut a la 
zona de serveis d’aquesta urbanització. Amb aquest canvi, el Centre de Salut passarà 
d’una zona cèntrica i de fàcil accés per a tothom a una forana del poble, amb els 
problemes que això comporta per als usuaris. 
 
Perquè no hi ha zona de transició entre rústic i urbà. Diu que, a causa de la deixadesa 
dels promotors en presentar aquest pla parcial, l’Ajuntament ho hagués pogut aprofitar 
per fer una revisió total de la urbanització, fent-la més racional, però han primat els 
interessos dels promotors. 
 
El senyor Moll, UM, manifesta que no votarà, perquè es considera part interessada en el 
tema, no per ell mateix, sinó perquè son pare hi té una finqueta i no vol que hi hagi mals 
entesos. 
 
Es posa l’assumpte a votació i els reunits acorden, per 11 vots a favor (PSOE, UM, UIA 
i PP) i 1 en contra (EU-EV): 
 
1. Aprovar la reparació de deficiències del Pla parcial del sector 1 de Sos Monjos. 

 
2. Trametre aquest acord a la Comissió Insular d’Urbanisme. 
 
 
2. Aprovació, si s’escau, del pressupost de 2006 
 
El regidor d’Hisenda, senyor Moll, explica la proposta i diu el següent: 
 
“Per primera vegada s’inclou en el pressupost municipal el de Participació Ciutadana de 
la Colònia de Sant Pere, per un import de 60.000 €. 
 
El pressupost general de l’Ajuntament d’Artà per a l’exercici econòmic de 2006 inclou 



les obligacions màximes que es podran reconèixer, d’acord amb els recursos i drets que 
la Llei dota, per a l’exercici esmentat, a la nostra hisenda municipal —recursos propis i 
participacions en drets d’altres administracions— per a l’acompliment de les nostres  
finalitats. 

  
El total de despeses és de 9.881.003,27 € i el total d’ingressos és de 10.503.665,52 €;  
per tant el pressupost està confeccionat amb un superàvit de 622.662,25 €. 

 
Aquest superàvit és pel motiu següent: la darrera liquidació aprovada de l’exercici de 
2004 ja presentava un romanent de tresoreria negatiu, concretament d’1.164.124,32 €, 
per tant, bastant considerable per un ajuntament com el nostre; de la mateixa manera, 
quant al 2005, en l’estat de comptes a 31 de desembre, ens trobam també amb un 
romanent de tresoreria de menys 622.662,25 €, una altra vegada negatiu, com a 
conseqüència que els deutors pendents de cobrament sumaven 2.095.736,46 € i els fons 
líquids a 31 de desembre eren de 419.740,05 €, però els creditors pendents de pagament 
al final de l’exercici de 2005 sumaven 3.138.138,76 €, per la qual cosa, encara que s’ha 
reduït el romanent de tresoreria negatiu respecte al 2004, seguim amb un dèficit de 
menys 622.662,25 €. Ara bé, hem de tenir en compte que aquest romanent de tresoreria 
negatiu s’ha d’ajustar, per la qual cosa pot variar, tenint en compte les desviacions de 
finançament, les positives i/o les negatives que en data d’avui encara no estan 
calculades a causa, entre d’altres, als endarreriments en la introducció de dades en el 
sistema informàtic. 

  
Les obligacions que, com a màxim, es podran reconèixer per a despeses com a 
conseqüència d’operacions corrents seran de 7.196.662,44 €, entenent per operacions 
corrents les referides a despeses de personal, funcionament de serveis, interessos i 
transferències corrents. 

   
ESTAT DE DESPESES 

  
S’apuja a un total de 9.881.003,27 €. 

  
A. OPERACIONS CORRENTS 
  
CAPÍTOL I. DESPESES DE PERSONAL 

  
Les despeses de personal s’apugen a 3.034.302,95 €. 

  
S’hi comprenen les despeses de personal, tot tipus de retribucions, bàsiques i 
complementàries, i indemnitzacions, cotitzacions obligatòries a la Seguretat Social i 
altres prestacions de naturalesa social. 

  
S’ha aplicat l’increment de les remuneracions previst per la Llei de pressupostos 
generals de l’Estat per a l’any 2006, xifrat en un 2 %. 
 
També cal destacar que, a més de signar nous convenis laborals, s’ha regularitzat la 
situació del personal de l’Escola de Música, amb la qual cosa s’han evitat les sancions 
que han patit altres municipis i s’han reduït els costos no pagant quilometratges. 
  
CAPÍTOL II. DESPESES EN BÉNS CORRENTS I SERVEIS 



  
Aquest capítol s’apuja a la quantitat de 3.304.605 €. 

  
En aquest capítol s’apliquen totes les despeses en béns i serveis necessaris per a 
l’exercici de les activitats de l’Ajuntament i el seu funcionament normal, que no 
suposen un increment del capital ni del patrimoni públic. 

  
S’han tengut en compte les obligacions reconegudes durant l’exercici de 2005 per 
pressupostar el 2006. No es vol superar la despesa de 2005. Per intentar superar el 
dèficit, s’ha pressupostat el mínim necessari per al funcionament d’aquesta casa i 
aquesta tasca és molt difícil, perquè de cada dia hi ha més centres per mantenir: Ses 
Escoles, Centre de Dia, Teatre, l’Estació, etc. També s’ha de tenir en compte 
l’increment dels costos del serveis, com és el cas de la recollida de fems 

  
CAPÍTOL III. DESPESES FINANCERES 

  
S’apuja a 142.035,64 €. 

  
S’hi comprenen els interessos i les despeses derivades de tot tipus d’operacions 
financeres, com les d’emissió, formalització, modificació i cancel·lació d’aquestes.  

  
CAPÍTOL IV- TRANSFERENCIES CORRENTS 

  
S’apuja a 715.718,85 €.  

  
S’hi apliquen les despeses que suposen aportacions sense contrapartida i que es 
destinaran a finançar operacions corrents. 

  
Les indicacions més importants se centren en les partides següents: 
 
06 1 2231 46101 “Serpreisal”: suposa l’1 % del pressupost d’ingressos per operacions 
corrents i es fa efectiu cada any al CIM, d’acord amb el conveni signat en matèria 
d’extinció d’incendis. 

  
06 1 3232 48015 “Fons Mallorquí de Solidaritat”: suposa el 0,7 % del pressupost 
d’ingressos per operacions corrents i es destina a les institucions sense ànim de lucre. 

  
El senyor Moll fa referència a les altres partides d’aquest capítol.  

  
B. OPERACIONS DE CAPITAL 

  
Les operacions de capital descriuen les variacions en l’estructura del patrimoni de 
l’Ajuntament. 

  
CAPÍTOL VI. INVERSIONS REALS 

  
S’apuja a 2.537.344,01 €. 

  
Són despeses que realitzarà l’Ajuntament directament i destinades a la creació 
d’infrastructures i a l’adquisició de béns inventariables necessaris per al funcionament 



de serveis. 
  

Hi ha algunes inversions que estan pendents de la concessió de la subvenció que els ha 
de finançar i, per tant, la contractació d’aquestes inversions queda supeditada a 
l’existència de crèdit per a la concessió de la subvenció. 
 
El senyor Moll explica les inversions més importants que s’han de realitzar en el 2006. 

  
CAPÍTOL VII. TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 

  
S’apuja a 80.563,00 €. 

  
S’hi comprenen els crèdits per aportacions, per part de l’entitat local, que es realitzen 
sense contrapartida i que es destinaran, per part dels perceptors, a finançar operacions 
de capital. En aquest cas, es tracta de l’aportació al Club de la Tercera Edat de la 
Colònia de Sant Pere. 

  
CAPÍTOL IX. PASSIUS FINANCERS 

  
S’apuja a 66.433,82 €. 

 
Es recull l’amortització de préstecs i les previsions per a la devolució de dipòsits i 
fiances que s’haguessin constituït a favor de l’Ajuntament. 

 
Es tracta de l’amortització d’un trimestre, el darrer de 2006, conseqüència de les 
renegociacions dels préstecs que en el seu dia es feren i de l’amortització del préstec 
amb la CAM. 

  
ESTAT D’INGRESSOS 

  
L’estat d’ingressos s’apuja a un total de 10.503.665,52 €. 

  
A. OPERACIONS CORRENTS 

  
CAPÍTOL I. IMPOSTOS DIRECTES 

  
S’apuja a 2.680.050,00 €. 

  
Formen aquest capítol l’impost sobre béns immobles, l’impost sobre vehicles de tracció 
mecànica, l’impost sobre l’increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana i 
l’impost sobre activitats econòmiques. 
 
Explica, el senyor Moll, que l’IBI i les plusvàlues s’apujaran any rere any, a causa de la 
passada revisió cadastral, tot i que l’Equip de Govern intenta mitigar aquests increments 
abaixant els tipus de gravamen. També destaca l’increment de l’IBI que, en part, és a 
conseqüència de les altes per noves construccions i de la revisió cadastral que aflora 
unitat ocultes. 
 
En relació a la revisió cadastral, diu que es fan no només per obtenir més ingressos sinó 
perquè la recaptació sigui més justa, eficient i equitativa, com sempre han defensat. 



  
CAPÍTOL II. IMPOSTOS INDIRECTES 

  
S’apuja a la quantitat de 677.000,00 €. 

  
Són l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres, i l’impost sobre despeses 
sumptuàries. 

  
CAPÍTOL III.TAXES I ALTRES INGRESSOS 

  
S’apuja a 3.549.842,60 €. 
  
S’inclouen taxes, preus públics, contribucions especials, multes, recàrrecs de 
constrenyiment i interessos de demora. 

  
Quant a les contribucions especials, s’ha de tenir en compte, com als exercicis anteriors, 
els POS, 1999, 2000 i 2001, i les CE per a la renovació de la xarxa d’aigües. 

  
Totes les previsions s’han calculat tenint en compte els drets liquidats en exercicis 
anteriors, l’import que figura en els respectius padrons i els increments produïts per 
noves altes i per l’aplicació de l’índex de preus al consum o altres revaloracions. 

 
  

CAPÍTOL IV. TRANSFERÈNCIES CORRENTS 
  

S’apuja a 1.623.646,42 €. 
  

Són els ingressos que rep l’Ajuntament d’altres persones o ens de naturalesa no 
tributària, sense contraprestació, i destinats a finançar operacions corrents. Són, per 
exemple, participacions en ingressos d’altres administracions i subvencions. 

  
En aquest cas, destaca la participació en els tributs de l’Estat que, per a enguany, es 
xifra en 1.100.000,00 €. 

  
CAPÍTOL V. INGRESSOS PATRIMONIALS 

  
S’apuja a 63.500,00 €. 

  
Són els ingressos procedents de rendes del patrimoni de l’Ajuntament: interessos, 
rendes, concessions i explotacions. 

   
B. OPERACIONS DE CAPITAL 

  
CAPÍTOL VII. TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 

  
S’apuja a 1.909.626,50 €. 

  
Són els ingressos que percebrà l’Ajuntament de naturalesa no tributària i destinats a 
finançar operacions de capital: subvencions per a infrastructures i béns inventariables. 

  



 
CAPÍTOL IX. PASSIUS FINANCERS 

  
Recull el finançament de l’Ajuntament procedent de préstecs. Per a enguany, en 
principi, no es preveu el finançament extern. 

  
En definitiva, es tracta d’uns pressupostos que intenten recollir els objectius de l’Equip 
de Govern en la mesura que sigui possible, sempre amb la premissa de sanejar les 
arques municipals, d’intentar fer-les rendibles i, al mateix temps, de donar tots els 
serveis possibles als veïns d’Artà, la qual cosa es compensa amb una política 
d’austeritat del dèficit dels darrers exercicis. Tot i això, s’ha de dir que les corporacions 
ens veim obligades a donar una sèrie de serveis necessaris per als nostres municipis que 
surten del nostre àmbit competencial, i que moltes vegades no comptam amb el 
finançament suficient; i, com a conseqüència, hem de realitzar esforços molt importants 
i en ocasions hem de renunciar a la realització de projectes.”. 
 
Seguidament, intervé la portaveu d’UIA, senyora Tous. En primer lloc, diu que abans de 
començar el Ple se’ls ha repartit una informació, sol·licitada pels diferents grup a la 
passada Comissió Informativa, i diu que, aquesta informació, en el punt que fa 
referència al sou de la gerent del Teatre, l’ha d’explicar la batlessa. 
 
La batlessa explica que en una sessió del Patronat del Teatre es varen tractar els sous de 
tots els treballadors del Teatre i, per tant, el de la gerent. D’una altra banda, diu que és 
un càrrec de confiança de la batlessa i és ella qui li assigna el sou. Explica que el va 
assignar equiparant-lo amb el dels altres tècnics de l’Ajuntament i a la vista està la bona  
gestió i els resultats econòmics del Teatre. 
 
La senyora Tous enumera unes errades de transcripció que ha detectat a les bases 
d’execució i es queixa de les deficiències del llistat del pressupost que se’ls ha 
presentat. 
 
Tots seguit fa la seva intervenció en relació al pressupost i diu: 
 
“Direm que el sentit del nostre vot serà a favor. No són els pressuposts que nosaltres 
haguéssim fet, però volem donar un vot de confiança a un equip de govern que està en 
clara minoria.  
 
Els recriminarem, però, alguns punts: 
 
1. El punt principal del pacte signat el 9 de juliol va ser el del pla de sanejament 

municipal. Encara és l’hora d’haver-lo de veure.  
 

2. En segon lloc, senyor Moll, la data de presentació d’uns pressuposts que ens va 
prometre, dia 29 de març de 2005, que estarien aprovats dia 31 de desembre de l’any 
passat. Han passat més de sis mesos de la data. Li ho hem de dir per recordar-li la 
demagògia que en va fer, vostè, de la data de presentació de pressuposts quan 
nosaltres governàvem. Ara li hem de recordar, i ens agrada molt, li volem ser 
sincers, que no és el mateix receptar que prendre, que no és el mateix Arnau que 
mestre Arnau, que tot ha canviat de verd en blau d’ençà que vostès són a l’Equip de 
Govern. 



 
3. L’any passat, senyor Moll, ens va prometre, a nosaltres i a tot el poble, aconseguir 

un dèficit 0. No ho ha aconseguit ni de prop. El romanent negatiu és d’1.235.431,76 
euros. 
 

4. Va prometre la liquidació d’obres pendents, tampoc no es pot dir que s’hagi 
aconseguit, tot i haver alienat propietats municipals. 
 

5. Va prometre l’adequació la Residència de Persones Majors a la normativa vigent. 
No s’ha fet. 
 

6. Va prometre acabar la redacció de les Normes subsidiàries. No s’ha aconseguit. 
 

7. Va prometre iniciar les obres de remodelació del mercat; la remodelació de 
l’enllumenat de la Gran Via; les obres del POS, consistents en la substitució de les 
xarxes d’aigües netes i de clavegueram; el picador dels Pujols; el canvi de la xarxa 
de pluvials a tot el poble; la realització de les obres necessàries per obrir de nou el 
Museu; les obres per convertir la cotxera de la plaça del Pes en punt jove. Tot i la 
humilitat dels projectes, no s’han duit a terme. 
 

8. Sí han duit a terme, li ho hem de reconèixer, la rampeta del Teatre, la balustrada de 
Na Batlessa i la instal·lació de la reixa a la Síquia, i l’asfaltat d’un camí públic i 
d’un, el de sa Duaia, de deu quilòmetres, de privat. 
 
És una llàstima, senyor Moll, que no sigui més humil en la propaganda que ha fet 
per anunciar les inversions d’enguany, que s’apugen només a 2.537.344,01 euros, 
quan ja som a la meitat de 2006, tenint en compte l’exercici passat. 
 

Bé, de tota manera, li donarem un vot de confiança, tot i que hi ha aspectes que, ja li ho 
hem dit, no ens agraden gens: 

 
1. Han incorporat, com a subvenció, 700.000 euros del conveni de la illeta d’en 

Regalat, “perquè està en vigor”. Els confiats van a l’infern, i no només hauran de 
renunciar a aquests 700.000 euros, sinó que n’hauran de tornar 500.000 que varen 
cobrar l’any passat..., si no ho han de fer amb interessos. 
 

2. S’han apujat els imposts sobre els ciutadans. Crèiem, sincerament, que aconseguien 
que no fos el contribuent, una altra vegada, el que en sortís perdent d’una situació 
que era difícil, però que s’hauria d’haver gestionat d’una altra manera, i no com s’ha  
fet fins ara. Són, efectivament, una altra sortida endavant, aquests pressuposts. Els 
imposts directes han pujat un 15 per cent; els indirectes, un 5,59 per cent; les taxes i 
altres ingressos, un 27,74 per cent (una pujada escandalosa). La recollida de fems ha 
pujat un 18,91 per cent i, a més, els ciutadans han de pagar una altra taxa, la del 
servei de clavegueram, 17,99 euros que s’aboquen, efectivament, a la claveguera. 
Nosaltres vàrem defensar, en la discussió de les ordenances, que aquesta nova taxa 
no es fes efectiva fins que el clavegueram no fos nou. No té sentit pagar per un 
servei que és tan deficitari com aquest. 
 

3. Urbanisme és el departament estrella del pressupost, amb un increment important en 
personal. És, si més no, jocós i xocant, ja que les Normes subsidiàries han avançat 



molt poc, ara s’obrin comptats expedients d’infraccions urbanístiques, i, tal com 
reflecteix el pressupost, la recaptació per IAE baixa de 30.000 a 20.000 euros, un 
33,3 per cent, i la recaptació per construccions puja de 640.000 a 675.000 euros, un 
percentatge molt inferior, un cinc per cent, del que puja la despesa.” 

 
A continuació, fa la seva intervenció el portaveu del Partit Popular, senyor Palmer, i diu 
que, si bé ha abaixat lleugerament l’estat de despeses, la despesa de personal i béns  
corrents ha augmentat el doble que l’IPC.  
 
Que no són uns pressuposts restrictius, i una mostra ho és que la plantilla de personal ha 
augmentat.  
 
Que s’abaixen les inversions reals i, una vegada analitzades les partides del capítol 6, es 
veu que les previsions corresponen a obres ja començades, i, per tant, per a aquest any, 
gairebé no hi ha inversions. 
 
Pel que fa a allò que ha dit el regidor d’Hisenda, que no es faran inversions si no 
compten amb el corresponent ingrés per finançar-les, en aquest sentit, el senyor Palmer 
recorda a aquest regidor que en l’estat d’ingressos es preveuen 700.000 € del conveni 
del Molí d’en Regalat, que, vist allò que diu el conveni esmentat, no es podran cobrar 
dins aquest exercici i, per tant, no es podran realitzar les inversions que s’han de 
finançar amb aquests ingressos. 
 
Pel que fa al capítol de transferències de capital, diu que veu que només s’han destinat 
80.563 €  per a la construcció del Centre de la Tercera Edat de la Colònia, que segons el 
regidor d’Hisenda, és la part que correspon pagar a l’Ajuntament d’aquesta obra. El 
senyor Palmer recorda a l’Equip de Govern que el Ple de l’Ajuntament de dia 22 de 
febrer de l’any 2004 va acordar dedicar-hi 200.000 € en el pressupost de 2005 i 100.000 
€, en el de 2006, procedents de la quantitat que s’havia de cobrar del conveni del Molí 
d’en Regalat, i que això no s’ha complert. 
 
En relació a l’Administració general, diu que s’han incrementat les costes judicials en 
un 66,5 %, a causa de l’acomiadament improcedent de l’antic arquitecte municipal, i diu 
que considera que, si s’hagués negociat d’una altra manera, pot ser no s’hauria hagut de 
pagar aquesta quantitat. 
 
Explica que també hi ha hagut increments considerables en les partides d’Urbanisme, a 
la qual es dediquen molts de recursos del pressupost (poliesportiu, ses Pesqueres, etc.) 
que, casualment, són les àrees regides per membres de l’Equip de Govern. 
 
Diu que li crida l’atenció la davallada de les partides d’Administració general: treballs 
d’altres empreses, compra de material d’oficina i asfaltat de les vies públiques. I que 
desapareix la partida per reformar del mercat, reparació que considera necessària. 
 
Pel que fa als ingressos, diu que, amb caràcter general, s’apugen un 15 % i alguns 
augmenten més, com són els casos dels impostos indirectes, que han augmentat un 27 
%, i de les taxes, un 35 %. Per tant, els ciutadans veuran incrementat tots els tributs que 
han de pagar a l’Ajuntament i, d’una manera especial, el de l’IBI, a causa de la darrera 
revisió del Cadastre. Detalla tots els tributs que han tengut un increment superior a 
l’IPC. 



 
Per concloure la seva intervenció, el senyor Palmer diu que considera que el dèficit s’ha 
reduït poc i que no s’ha dotat suficientment la partida del Centre de la Tercera Edat de 
la Colònia. Per tot això, i perquè considera que l’Equip de Govern no s’ho mereix, no 
donaran suport a l’aprovació dels pressuposts que s’han presentat. 
 
Seguidament, per acabar el torn d’intervencions, fa la seva exposició el portaveu de EU-
EV, senyor Adrián, qui diu que votarà a favor del pressupost i que presentarà esmenes. 
Que és un pressupost real, excepte en allò que fa referència a la partida del conveni del  
Molí d’en Regalat, perquè, com se sap, enguany no es podrà donar cap llicència. 
 
Afegeix que, amb aquest pressupost, es maltracten una sèrie de serveis que, per a EU-
EV, són molt importants i que es posa amb perill la seva viabilitat. Explica que, per al 
seu grup, és molt més important mantenir els serveis que apujar els imposts. Considera 
que l’increment dels tributs ha de anar acompanyat d’un increment de les dotacions als 
serveis socials per poder ajudar a  les persones que no poden pagar alguns serveis, com 
pot ser el cas de la Residència o d’altres. 
 
Destaca la incorporació dels pressuposts participatius de la Colònia, on els participants 
del Fòrum han decidit com s’han de gastar els 60.000 € que se’ls han assignat. Diu que 
també el seu grup està orgullós, tot i que la considera insuficient, de la inclusió de la 
partida de beques per a activitats extraescolars i, també, que la Escola de Música tengui 
tot el seu personal regularitzat. 
 
Es queixa de la dificultat de comprensió de la documentació amb què s’ha presentat el 
pressupost.  
 
Tot seguit, presenta les esmenes i fa la següent exposició: 
 
“Les següents esmenes tenen totes una justificació comú. Tenen l’objectiu de garantir la 
dotació econòmica d’una sèrie de partides de les quals depenen serveis públics socials o 
educatius que o ja estan en funcionament, o constitueixen compromisos públics de 
l’Equip de Govern del qual va formar part el regidor d’EU-EV fins al passat 31 de maig, 
o són actuacions dotades de diferents subvencions, que en cas de no executar-se 
s’hauran de tornar al Govern central, o són projectes acordats amb diferents institucions. 
 
Són despeses inexcusables que no es troben recollides en el pressupost municipal 
elaborat al marge del regidor d’EU-EV, deficiències del pressupost de l’Equip de 
Govern PSOE-UM, ara en minoria, que des d’EU-EV hem valorat que era 
imprescindible posar en coneixement del plenari i dels usuaris d’aquests serveis. 
Aquesta actitud de posar per davant de tot els interessos dels usuaris dels serveis 
públics, de la ciutadania, del poble, ens ha suposat el cessament de l’Equip de Govern, 
un fet que, per a EU-EV, no és un problema, perquè estam habituats a defensar des del 
Govern o des de l’oposició els mateixos criteris, les mateixes propostes i els interessos 
generals de la ciutadania. 
 
La vigília de ser cessat per la batlessa, EU-EV i UM vàrem arribar a un acord que, pels 
motius que he dit abans, vam tornar oferir a la Comissió Informativa d’Hisenda, el qual 
va ser rebutjat. Consistia a donar l’oportunitat a l’Equip de Govern d’acceptar 
públicament que les partides que són objecte de les esmenes que presentaré a 



continuació estan dotades deficientment i, consegüentment, d’expressar un compromís 
públic per dotar-les econòmicament de manera suficient per garantir els serveis públics 
afectats, a través dels mecanismes o els procediments pressupostaris que es trobin 
oportuns (modificacions de crèdit), a mida que les necessitats dels serveis així ho 
requereixin; a canvi, EU-EV retiraria les esmenes.  L’oferta era clara, i el que ens mou a 
presentar les esmenes és la voluntat de garantir uns serveis que el pressupost no 
garanteix, i la nul·la confiança que ens mereixen les declaracions privades de l’Equip de 
Govern en aquest sentit. O l’Equip de Govern es compromet públicament a garantir 
aquests serveis o no ho fa, i tot quedarà en les mans de la seva discrecionalitat política. 
Des d’EU-EV no volem ser còmplices d’aquestes polítiques que no garanteixen els 
serveis públics i, per això, ho posam en coneixement del plenari i dels artanencs i les 
artanenques que en són usuaris. 
 
Com es pot veure, la voluntat d’EU-EV és millorar les deficiències que presenta aquest 
pressupost, en cap cas volem obstruir-lo. I no ho volem fer perquè, al marge de les 
deficiències detectades, és cert que el pressupost també recull, per primera vegada, 
despeses decidides per mecanismes de participació ciutadana, com són els 
PRESSUPOSTS PARTICIPATIUS DE LA COLÒNIA. També inclouen avanços 
socials, com la modesta partida de beques d’activitats extraescolars o la que promou el 
reciclatge de llibres, o la guia de serveis per als immigrants o nous artanencs,  ja a punt 
d’editar, propostes totes sorgides d’iniciatives d’Esquerra Unida-Els Verds, de les quals 
ens sentim orgullosos pel que suposen com a avanços socials. 
 
ESMENA 1, relativa al Centre de Dia 
 
Segons l’informe de 16 de maig de la directora d’aquest servei, és necessari incrementar 
de 10 a 20 hores el Servei de Fisioteràpia. A més, són aquestes les hores compromeses 
en l’autorització que tenim per obrir el Centre de Dia. Això suposa l’increment següent: 
4.778 € de sou d’aquesta tècnica, i 942,80 € de Seguretat Social, és a dir, un total de 
5.720,80 €, i , per tant, s’haurien d’incrementar, respectivament, les partides següents: 
3142 13000 i 3142 16000. 
 
Com que l’IBSALUT es fa càrrec dels subministraments d’aigua, llum, telèfon, gas, 
etc., del Centre de Salut des del mes de maig, es poden detreure de la partida 4121 
22100.”  
 
Tant la portaveu d’UIA, senyora Tous, com el del PP, senyor Palmer, anuncien que 
s’abstindran en la votació de les esmenes, perquè pensen que és una decisió que ha de 
prendre l’Equip de Govern. 
 
La batlessa explica que l’Equip de Govern votarà en contra, perquè considera que el 
pressupost presentat és el correcte i que les esmenes presentades no han de prosperar. 
 
Es posa l’esmena a votació, la qual es desestima per 1 vot a favor (EU-EV), 6 en contra 
(PSOE i UM) i 6 abstencions (UIA i PP). 

“ESMENA 2, relativa a la Residència de Persones Majors 

 
L’Equip de Govern anterior tenia el compromís de reconvertir 5 places de residents 
vàlids en 5 de residents assistits, fet que comporta poder adquirir 5 llits i 5 tauletes de 



nit per a aquest tipus d’usuaris. De fet, ja s’ha comprat un llit (sense tenir-ne partida 
consignada). El pressupost aproximat és de 1.150 € per cada llit i de 170 € per tauleta, 
per 5 unitats de cada, fan un total de 6.600 €, que s’haurien d’afegir a la partida 3141 
63519, dotada amb 12.000 €, que ja estan gastats perquè s’hi han comptabilitzat 
despeses de l’any passat (substitució del mobiliari de fusta de la cuina per un altre 
d’acer inoxidable, per adaptar-nos a la normativa que ens exigia la Conselleria de 
Sanitat).  
 
Aquests 6.600 € també poden sortir, en part, de la partida esmentada anteriorment 4121 
22100 i, també, de la 4121 21300, perquè també el manteniment d’ascensors i d’altres 
instal·lacions del Centre de Salut anirà a càrrec de l’IBSALUT.” 
 
Es posa l’esmena a votació, la qual es desestima per 1 vot a favor (EU-EV), 6 en contra 
(PSOE i UM) i 6 abstencions (UIA i PP). 
 
“ESMENA 3, relativa al manteniment del menjador del CP Rosa dels Vents, de la 
Colònia de Sant Pere 

 
El conveni entre l’Ajuntament i el centre l’any passat va pujar a 1.837,18 €, quantitat 
que l’Ajuntament abona per mantenir el mateix preu que a Artà, 4,85 € per als usuaris 
fixos i 5,20 € per als eventuals. A partir d’enguany, el dèficit s’ha incrementat en, 
aproximadament, uns 300 € mensuals en concepte de transport del dinar des de Na 
Caragol, i també hem hagut d’acceptar una pujada de 4,85 € diaris a la nova persona que 
guarda els al·lots. A més, és de preveure que algun any hi vagi algun al·lot menys al 
menjador, pels problemes de matrícula d’aquest centre, que són de tots coneguts. 
 
La partida 4223 48026 s’ha dotat amb 4.200 €, amb una pujada de 2.362,82 € 
d’increment sobre la despesa reconeguda l’any passat. És un esforç important, però no 
assegura el manteniment del servei, raó per la qual proposam que s’incrementi en altres 
2.000 €, que es poden detreure de les partides 4442, de l’escorxador, que està tancat, 
dissortadament, i sense expectatives que recobri la seva activitat.” 
 
Es posa l’esmena a votació, la qual es desestima per 1 vot a favor (EU-EV), 6 en contra 
(PSOE i UM) i 6 abstencions (UIA i PP). 

“ESMENA 4, sobre la plantilla de personal 1 

 
Ha de recollir la contractació de 3 professors nous per al programa FACTORIA DE 
MÚSICS de l’Escola de Música, fet acordat amb els responsables de la Factoria de 
Músics de Santa Maria i la Direcció de l’Escola de Música.” 
 
Es posa l’esmena a votació, la qual es desestima per 1 vot a favor (EU-EV), 6 en contra 
(PSOE i UM) i 6 abstencions (UIA i PP). 

“ESMENA 5 

 
Aquesta nova oferta educativa té una previsió de despeses de 1.638,65 € mensuals 
durant 4 mesos (de setembre a desembre), que fan un total de 6.554,60 €, més 600 € de 
material nou, i uns ingressos estimats en 4.328,04 €.  
 



Després de la Comissió Informativa d’Hisenda, pensam que es poden detreure de la 
partida 4521 22102, dotada amb 31.500,00 €, de la qual, si el funcionament de les 
plaques d’energia solar tèrmica és el normal, cal esperar un estalvi molt important sobre 
els 37.285,35 € consumits l’any passat.  
 
També proposam esmenar la partida 01 31007, d’ingressos de l’Escola de Música, en la 
quantitat pressupostada.” 
 
Es posa l’esmena a votació, la qual es desestima per 1 vot a favor (EU-EV), 6 en contra 
(PSOE i UM) i 6 abstencions (UIA i PP). 
 

“ESMENA 6, sobre la plantilla de personal 2 

 
Ha de recollir la contractació dels dos monitors de la Ludoteca. Si no és així, s’hauran 
de tornar els 6.000 € de subvenció del Govern central que hem rebut (Ministeri d’Afers 
Socials).”  
 
Es posa l’esmena a votació, la qual es desestima per 1 vot a favor (EU-EV), 6 en contra 
(PSOE i UM) i 6 abstencions (UIA i PP). 
 

“ESMENA 7 

 
A càrrec de la partida 3221 22602 s’ha de carregar la Guia de serveis per als nous 
artanencs, lligada al protocol d’acolliment dels immigrants. Aquesta partida té una 
subvenció de 2.400 €, però està dotada només amb 150 €. Si la despesa no es realitza 
enguany, s’haurà de retornar la subvenció. Per tant, proposam incrementar-la, també, 
amb allò que resta de les 4442, de l’escorxador.” 
 
Es posa l’esmena a votació, la qual es desestima per 1 vot a favor (EU-EV), 6 en contra 
(PSOE i UM) i 6 abstencions (UIA i PP). 
 

“ESMENA 8 

 
L’aula d’informàtica de les Escoles velles ha estat dotada d’ordinadors per un import 
d’uns 18.500 €, mentre que la partida 4222 63303 no té més que 400 €. La partida 
d’ordinadors d’Administració general, la 1211 63600, està dotada amb 15.000 €, tot i 
que l’any passat es van gastar (despesa reconeguda) 16.636 €. Per tant, no és creïble que 
pugui sortir d’aquí el que es necessita per pagar els ordinadors d’Educació d’Adults. A 
més, pels comentaris que el Sr. Galán va realitzar a la passada Comissió d’Hisenda, 
se’ns van ratificar els nostres temors, que es vol carregar aquesta despesa, aquest deute, 
sobre les partides de les àrees d’Educació, que, fins a la destitució d’aquest regidor, 
apareixen tan castigades en aquest pressupost. És cert que el canvi de responsable 
polític d’aquesta àrea podria comportar l’anul·lació del càstig pressupostari, però, com 
que la batlessa actual, responsable directa de l’àrea, també ha perdut la meva confiança, 
em veig obligat a presentar aquesta esmena. 
 
No veim altra partida de la qual es pugui detreure aquesta despesa que no sigui la 1111 



23300, d’assignacions a partits polítics, dotada amb 21.700 €.” 
 
Es posa l’esmena a votació, la qual es desestima per 1 vot a favor (EU-EV), 6 en contra 
(PSOE i UM) i 6 abstencions (UIA i PP). 
 
Per últim, renuncii a esmenar la partida de centres educatius, la 4223 62210, d’obres 
diverses a centres públics. Aquesta partida, dotada amb 15.000 €, es troba exhaurida per 
les obres de les vidrieres del CP Rosa dels Vents. L’any passat es van gastar 12.967,79 
€ dels 21.000 € pressupostats, i la resta corresponien a una proposta de millora dels 
patis, que es va bloquejar des de la Direcció del centre. Aquesta partida esgotada no 
deixa cap recurs per realitzar obres al CP Na Caragol, 9 vegades més gran i amb molta 
necessitat d’inversions, segons aquest regidor d’EU-EV. Però, com que la comunitat 
escolar de Na Caragol no les reclama, li donarem la raó i ho deixarem córrer. 
 
El regidor d’Hisenda, senyor Moll, fa les consideracions següents en relació a les 
intervencions dels distints portaveus. 
 
A la portaveu de UIA, li diu que, si no s’han fet els projectes que ella ha mencionat, ha 
estat per problemes tècnics, perquè no es volen endeutar més o perquè no s’han obtingut 
subvencions per finançar-los. 
 
Admet que la despesa corrent  augmenta molt i explica que la causa és que aquest 
Ajuntament té més serveis dels que pot mantenir, entre d’altres coses perquè 
correspondria a altres institucions superiors donar-los, però que no hi ha ningú que sigui 
capaç de llevar serveis ni d’acomiadar personal. 
 
L’augment de la pressió fiscal ve motivada per la revisió cadastral, perquè es varen 
posar valors reals. 
 
En relació a la intervenció del portaveu del PP, diu que l’increment de personal ha estat 
motivat perquè hi ha personal que va passar d’eventual a fix i que, per aquest motiu, 
l’Ajuntament tenia un període de bonificacions a la Seguretat Social, que enguany ha 
acabat. 
 
Quant al fet que no es cobraran els 700.000 del conveni del Molí d’en Regalat, diu que 
considera que no es perdran, i n’explica els motius. 
 
Pel que fa a les taxes diu que han augmentat les partides, però no les quotes a pagar, ja 
que s’han detectat moltes unitat ocultes amb la revisió cadastral, i que, si s’ha augmentat 
la taxa per recollida de fems, l’increment és bastant inferior al de les depeses de 
reciclatge i incineració. 
 
Reconeix el compromís de construir el Centre de la Tercera Edat de la Colònia i diu que 
es va fer al càlcul d’allò que havia d’aportar l’Ajuntament al projecte presentat, si bé 
saben que l’obra no és realitzarà dins aquest any. 
 
Seguidament, el regidor d’Esports, senyor Galán, per al·lusions, fa referència a la 
intervenció del portaveu del PP, senyor Palmer, i explica que li agradaria fer el 
manteniment de tots el edificis esportius, però, com que no és possible, distribueix les 
assignacions segons les necessitats i en funció de les subvencions rebudes. Puntualitza 



que la inversió realitzada en el poliesportiu correspon a la instal·lació de plaques solars, 
perquè d’aquesta manera es redueix la despesa de gas i, aprofitant l’estructura de la 
instal·lació esmentada, es va fer un cobert per poder construir locals per a les entitats 
esportives. 
 
Diu que l’obra prevista a Ses Pesqueres no és més que la reparació de goteres. Una altra 
cosa a fer-hi és marcar el camp de futbol 7. Per una altra banda, explica les obres que 
s’han fet al poliesportiu de la Colònia. 
 
La portaveu d’UIA, senyora Tous, replica al regidor d’Hisenda que, per disminuir la 
despesa corrent, no solament es tracta de reduir l’apartat de personal, sinó que el capítol 
II també és despesa corrent. De tota manera, si el regidor considera que s’ha 
d’acomiadar personal, li diu que sigui valent i ho faci. 
 
El portaveu del PP, senyor Palmer, diu que, quan parla d’augment de personal, és 
refereix que la plantilla ha passat de 133 treballadors en el 2005 a 154 en el 2006, i està 
d’acord amb el senyor Moll que l’Ajuntament no pot suportar tot aquest personal. Li 
demana, al senyor Moll, que tengui la valentia de reduir la plantilla, que, si ho fa, 
probablement tendrà el suport del PP. 
 
El portaveu d’EU-EV, senyor Adrián, diu que no comptin amb ell per a aquest tipus de 
valenties. Diu que el seu grup defensa els serveis públics i que aquests serveis no es 
poden deixar a l’albir de la discrecionalitat política. 
 
Quant a l’increment de la despesa de personal, diu que l’augment s’ha produït 
regularitzant el personal de l’Escola de Música, creant serveis finançats amb 
subvencions d’altres serveis nous que es consideren necessaris. Diu que en moltes 
ocasions, quan s’abaixa la despesa de personal, és perquè es concerta amb empreses 
privades treballs que abans realitzava el personal de l’Ajuntament. 
 
Recrimina que no s’ha aprofitat la revisió de Cadastre per detectar infraccions 
urbanístiques i això es demostra amb la congelació de la partida de multes. També 
recrimina que no s’hagi pagat el 0,7 % de 2004 i 2005. 
 
Considera que no es un pressupost realista, perquè s’ha previst l’ingrés del 700.000 €, 
que, és clar, no es cobraran en aquesta legislatura. 
 
El regidor d’Hisenda, senyor Moll, puntualitza les afirmacions del senyor Adrián i li diu 
que és veritat que no s’ha pagat el 0,7 % destinat a Solidaritat. Que el problema que té 
l’Ajuntament és que es tenen més serveis dels que es poden mantenir. El ventall és 
immens i els ingressos són mínims. Afegeix que no totes les altes són infraccions 
urbanístiques, n’hi ha que no s’havien donat d’alta, perquè no s’ha fet un seguiment de 
les llicències. I que no es preveuen més multes que les que hi ha certesa que es 
cobraran. 
 
Seguidament, es passa a votar aquest punt i els reunits acorden, per 10 vots a favor 
(PSOE, UM, UIA i EU-EV) i 3 en contra (PP): 
 
1. Aprovar, inicialment, el Pressupost general per a l’exercici de 2006 que, resumit per 
capítols, és el següent: 



 

ESTAT D’INGRESSOS 

 

Capítol Denominació Import en € 

 A) OPERACIONS CORRENTS  

1 Imposts directes 12.680.050,00 

2 Imposts indirectes 677.000,00 

3 Taxes i altres ingressos 3.549.842,60 

4 Transferències corrents 1.623.646,42 

5 Ingressos patrimonials 63.500,00 

 B) OPERACIONS DE CAPITAL  

7 Transferències de capital 1.909.626,50 

 TOTAL D’INGRESSOS 10.503.665,52 

         

ESTAT DE DESPESES 

 

Capítol Denominació Import en € 

 A) OPERACIONS CORRENTS  

1 Despeses de personal 3.034.302,95 

2 Despeses en béns corrents i serveis 3.304.605,00 

3 Despeses financeres 142.035,64 

4 Transferències corrents 715.718,85 

 B) OPERACIONS DE CAPITAL  

6 Inversions reals 2.537.344,01 

7 Transferències de capital 80.563,00 

9 Passius financers 66.433,82 

 TOTAL DESPESES 9.881.003,27 

 

2. Aprovar la plantilla de personal que es detalla en el Pressupost. 

 

3. Aprovar les bases d’execució del Pressupost general. 

 

4. Exposar-ho al públic durant el termini de quinze dies hàbils, mitjançant un anunci en 
el BOIB i en el tauler d’anuncis de la corporació, per poder-hi fer reclamacions. 

 



5. Aquest acord es considerarà definitiu si no es produeixen reclamacions en contra 
durant el termini d’exposició pública, i entrarà en vigor en l’exercici al qual es refereix 
quan s’hagi acomplert el que disposa l’article 112.3 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases de règim local i l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de 
desembre, reguladora de les hisendes locals. 

 
 
3. Aprovació, si s’escau, de la renovació del compte corrent de crèdit 
 
En primer lloc, el regidor d’Hisenda, senyor Moll, diu que ell no votarà en aquest punt, 
perquè fa feina a una de les entitat bancàries que han presentat oferta, si bé diu que la 
seva actuació ha estat sempre imparcial, i demana al secretari accidental que expliqui les 
ofertes. 
 
El secretari accidental explica que, tal com es va acordar a la Comissió Informativa, va 
demanar a dues de les tres entitats que havien presentat oferta, BCL i CAM, que la 
presentassin en referència a l’EURIBOR anual. No es va demanar a Sa Nostra, perquè ja 
l’havia presentada així. La resposta de les altres dues entitats va ser la següent: 
 
El BCL va dir que no li interessava fer una oferta amb referència a l’EURIBOR anual i 
la CAM va oferir l’EURIBOR anual + 0,15, prenent com a referència l’EURIBOR del 
dia que se signi l’operació. 
 
Per tant, les dues ofertes que es fan són: 
 
- La de la CAM ofereix un interès de l’EURIBOR anual del dia que se signi l’operació 
+ 0,15. Si se signàs avui, que l’EURIBOR d’ahir està a 3,39, l’interès a pagar seria del 
3,54 %. 
 
- La de Sa Nostra ofereix un interès de l’EURIBOR anual del dia que es va sol·licitar 
aquesta operació, que era de 3,221 + 0,20, i, per tant, l’interès a pagar seria de 3,421. 
 
Es vota l’assumpte i els reunits acorden, per 12 vots a favor (UM, PSOE, UIA, PP i 
EU/EV), que representa el vot de la majoria absoluta legal requerida per a aquests tipus 
d’acords en l’article 47.3.g de la LBRL: 
 
1. Reemborsar les operacions de Tresoreria en vigor abans de formalitzar la que 
s’aprovi en aquest acord, que són les següents: la concertada amb la Caixa de Balears 
“Sa Nostra”, per un import d’1.800.000 €. 
 
2. Concertar una operació de crèdit, en la modalitat de préstec a curt termini, amb la 
Caixa de Balears “Sa Nostra”, per un import d’1.800.000 €, que s’ha de cancel·lar en un 
termini màxim d’un any.  
 
3. Aprovar el projecte de contracte amb l’entitat financera Caixa de Balears “Sa 
Nostra”, el qual s’adjunta a aquest acord com a part integrant d’aquest, amb les 
condicions financeres següents: 
 
- Crèdit màxim autoritzat: 1.800.000 €. 
- Tipus d’interès i marge: EURIBOR + 0,20. L’EURIBOR queda fixat per a la 



concertació d’aquesta operació en 3,221. 
- Revisió anual del tipus d’interès. 
- Sense cap tipus de comissió. 
 
4.  El pagament de les obligacions derivades d’aquesta operació de crèdit a curt termini 
no resta garantit específicament.  
 
5. Facultar la batlessa perquè formalitzi l’operació de préstec, en el projecte de contracte 
aprovat en el segon punt, amb l’entitat financera Caixa de Balears “Sa Nostra”. 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per 11 vots a favor (PSOE, UM, UIA i PP) i 1 en contra (EU-EV): 
1.1. Aprovar la reparació de deficiències del Pla parcial del sector 1 de Sos Monjos. 
1.2. Trametre aquest acord a la Comissió Insular d’Urbanisme. 
 
2. Acordar, per 10 vots a favor (PSOE, UM, UIA i EU-EV) i 3 en contra (PP): 
2.1. Aprovar, inicialment, el Pressupost general per a l’exercici de 2006 que, resumit per 
capítols, és el següent: 

ESTAT D’INGRESSOS 

Capítol Denominació Import en € 

 A) OPERACIONS CORRENTS  

1 Imposts directes 12.680.050,00 

2 Imposts indirectes 677.000,00 

3 Taxes i altres ingressos 3.549.842,60 

4 Transferències corrents 1.623.646,42 

5 Ingressos patrimonials 63.500,00 

 B) OPERACIONS DE CAPITAL  

7 Transferències de capital 1.909.626,50 

 TOTAL D’INGRESSOS 10.503.665,52 

      

ESTAT DE DESPESES 

Capítol Denominació Import en € 

 A) OPERACIONS CORRENTS  

1 Despeses de personal 3.034.302,95 

2 Despeses en béns corrents i serveis 3.304.605,00 

3 Despeses financeres 142.035,64 

4 Transferències corrents 715.718,85 

 B) OPERACIONS DE CAPITAL  



6 Inversions reals 2.537.344,01 

7 Transferències de capital 80.563,00 

9 Passius financers 66.433,82 

 TOTAL DESPESES 9.881.003,27 

2.2. Aprovar la plantilla de personal que es detalla en el Pressupost. 

2.3. Aprovar les bases d’execució del Pressupost general. 

2.4. Exposar-ho al públic durant el termini de quinze dies hàbils, mitjançant un anunci 
en el BOIB i en el tauler d’anuncis de la corporació, per poder-hi fer reclamacions. 

2.5. Aquest acord es considerarà definitiu si no es produeixen reclamacions en contra 
durant el termini d’exposició pública, i entrarà en vigor en l’exercici al qual es refereix 
quan s’hagi acomplert el que disposa l’article 112.3 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases de règim local i l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de 
desembre, reguladora de les hisendes locals. 

 
3. Acordar, per 12 vots a favor (UM, PSOE, UIA, PP i EU/EV), que representa el vot de 
la majoria absoluta legal requerida per a aquests tipus d’acords en l’article 47.3.g de la 
LBRL: 
3.1. Reemborsar les operacions de Tresoreria en vigor abans de formalitzar la que 
s’aprovi en aquest acord, que són les següents: la concertada amb la Caixa de Balears 
“Sa Nostra”, per un import d’1.800.000 €. 
3.2. Concertar una operació de crèdit, en la modalitat de préstec a curt termini, amb la 
Caixa de Balears “Sa Nostra”, per un import d’1.800.000 €, que s’ha de cancel·lar en un 
termini màxim d’un any.  
3.3. Aprovar el projecte de contracte amb l’entitat financera Caixa de Balears “Sa 
Nostra”, el qual s’adjunta a aquest acord com a part integrant d’aquest, amb les 
condicions financeres següents: 
- Crèdit màxim autoritzat: 1.800.000 €. 
- Tipus d’interès i marge: EURIBOR + 0,20. L’EURIBOR queda fixat per a la 

concertació d’aquesta operació en 3,221. 
- Revisió anual del tipus d’interès. 
- Sense cap tipus de comissió. 
3.4.  El pagament de les obligacions derivades d’aquesta operació de crèdit a curt 
termini no resta garantit específicament.  
3.5. Facultar la batlessa perquè formalitzi l’operació de préstec, en el projecte de 
contracte aprovat en el segon punt, amb l’entitat financera Caixa de Balears “Sa 
Nostra”. 
 
 
El secretari accidental     Vist i plau 
       La batlessa 


